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PROTOKÓŁ 0012.6.2.2018 
z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

w dniu 13 grudnia 2018 roku  
 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala 110 A. 
Czas posiedzenia Komisji: 15.00 - 16.25. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności.  
 
 
Porządek  obrad: 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Budżet Miasta na 2019 r. 

 
• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój, 
 
 Projekt uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok. 

 
4. Sprawy bieżące: 

 
 Pismo z dnia 30 listopada 2018 r. dotyczące sesji Rady Miasta 

poświęconej problematyce planowania przestrzennego. 
 

5. Plan pracy Komisji na I półrocze 2019 r. 
 

6. Wolne głosy i wnioski. 
 

7. Zakończenie posiedzenia. 
 

 
Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 
- Mirosław Kolb. Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz 
zaproszonych gości.  
 
Ad.2 
 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 
 
Janusz Jurczak – Dyrektor MOK 
Pierwsze wzmianki o tym, że w Galerii Historii Miasta jest wilgoć pojawiły się już 
w poprzedniej kadencji. W 2017 roku pani Prezydent podjęła decyzję o remoncie 
Galerii Historii Miasta, czego skutkiem było opracowanie projektu Rewitalizacji. 
Projekt opiewa na kilka milionów złotych, bo chcielibyśmy zrewitalizować Galerię 
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od podstaw, czyli zrobić pionowe, poziome izolacje, wymienić dach łącznie           
z wszystkimi rzeczami związanymi z klimatyzacją, elektrycznością, z wentylacją. 
W tym roku na dłoniach pracowników, którzy schodzili do magazynów podczas 
m. in. porządkowania zbiorów pojawiły się wypryski. Sanepidowi w Katowicach 
zostało zlecone badanie. Wydał on opinię, ale ponieważ była ona zbyt ogólna 
zostały zlecone dokładniejsze badania Instytutowi Pracy w Sosnowcu. Wyniki 
potwierdziły, że w Galerii Historii Miasta są grzyby i pleśnie, które mogą 
powodować zmiany alergiczne u pracowników. Wiemy, że jest zrobiony projekt, 
ale zdajemy sobie sprawę, że miasta nie stać na wszystko. W Galerii Historii 
Miasta jest problem, że jest to chyba jedna z niewielu placówek w mieście gdzie 
nie ma podjazdu dla niepełnosprawnych. W kwestii starań się o środki finansowe 
wiem, że Urząd Miasta występował o środki zewnętrzne na remont Galerii Historii 
Miasta, których nie udało się jednak pozyskać. Pierwszy etap to jest około           
2 milionów złotych i Miejski Ośrodek Kultury nie jest w stanie z własnych 
środków tego zrealizować. Czekaliśmy na efekt przetargu na remont Parku 
Zdrojowego, na rewitalizację, bo operat szacunkowy był na około 2 miliony 
złotych i Urząd Miasta jeśli dobrze pamiętam miał zabezpieczone 4 miliony 
złotych. Rozmawiałem z panią Naczelnik, że jeżeli ta kwota się zmieści              
w 2 milionach złotych, to pozostałe 2 miliony złotych z automatu przejdą na 
pierwszą część remontu Galerii Historii Miasta.  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Kosztorys był zrobiony na 2,5 miliona złotych, ale dwa lata temu.   
 
Janusz Jurczak – Dyrektor MOK 
Rozmawialiśmy o tym, że cztery firmy zgłosiły się do rewitalizacji Parku 
Zdrojowego i mieszczą się w kwocie, którą założył Urząd, ale nie 2 milionów 
złotych, tylko 4 milionów złotych.   
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Przetarg jest w zasadzie na etapie końcowym.  
 
Anna Hetman – Prezydent Miasta 
Składaliśmy wniosek do Ministra Kultury o Rewitalizację całego Parku łącznie        
z obiektem Galerii Historii Miasta i częściowo budynkiem Biblioteki Miejskiej         
i Domu Zdrojowego. Był to bardzo szeroki zakres robót rewitalizacyjnych. 
Niestety nie pozyskaliśmy środków z Ministerstwa Kultury.    
 
Marcin Boratyn – Kierownik Galerii Historii Miasta  
Po raz pierwszy o pleśni informowałem w roku 2014. Należy zlikwidować 
przyczynę, czyli przeprowadzić modernizację, izolację i doprowadzić wentylację   
w tym budynku. U pracowników wystąpiły m. in. zmiany alergiczne oraz  skórne. 
Nie ukrywamy tego, że jeżeli to się będzie powtarzać to będziemy kierować 
sprawy do Sądu, ponieważ nie chcemy pracować w takich warunkach. Chciałem 
poruszyć jeszcze temat przekształcenia Galerii Historii Miasta w Muzeum, mam 
nadzieję, że w tej kadencji uda się to zrealizować. Pracujemy w skandalicznych 
warunkach, przechowujemy zbiory, które są własnością Miasta. Nie możemy 
pozwolić na to, żeby zbiory, które przyjęliśmy zostały zniszczone ponieważ 
spleśniały. Należy stworzyć bezpieczne warunki zarówno dla pracowników jak       
i dla zbiorów i mam nadzieje, że jakieś decyzje zostaną podjęte. Można wykonać 
całościowy remont Galerii, albo przenieść ją do innego budynku. Interesował nas 
budynek AGH, na ulicy 1 Maja. Zostawiam pewne alternatywy i mam nadzieje, że 
podejdziecie do tego Państwo bardzo konstruktywnie. Wiem, że zawsze brakuje 
pieniędzy i dlatego pytam kiedy wreszcie będą te pieniądze.    
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Andrzej Matusiak – Radny RM 
Czy kwota 2 milionów złotych dla Galerii Historii Miasta jest wystarczająca?  
 
Janusz Jurczak – Dyrektor MOK 
Jest to kwota, która wystarczyłaby na remont piwnic i zrobienie podjazdu dla 
osób niepełnosprawnych.  
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Musiałaby zostać również wykonana wentylacja. Co planuje się wykonać w Parku 
Zdrojowym za kwotę 4 milionów złotych? 
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Wyremontowanie, dokończenie alei głównej, alejek od strony Domu Zdrojowego   
i schodów, które biegną do tych alejek bocznych, do placu na którym jest 
fontanna, całego placu fontaniannego, łącznie z muszlą koncertową.    
  
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Była Uchwała Rady Miasta dotycząca Muzeum na początku zeszłej kadencji, nic 
nie zrobiono w tej materii. Jeżeli byłoby to Muzeum, to można by korzystać        
z środków zewnętrznych.     
 
Iwona Rosińska – Radna RM 
Czy jest możliwość przeniesienia Galerii do budynku AGH? 
 
Anna Hetman – Prezydent Miasta 
Był zlecony projekt, który został wykonany, rozglądaliśmy się również za innymi 
środkami. Pan Dyrektor miał starać się o środki transgraniczne. Szukamy takich 
możliwości, które dla miasta byłyby najkorzystniejsze. Nie udało się pozyskać 
środków zewnętrznych w związku z powyższym będziemy to robić we własnym 
zakresie. Uważamy, że najlepsza lokalizacja Galerii Historii Miasta byłaby przy 
ulicy 1 Maja. Na razie znajduje się tam Przedszkole Specjalne, dla którego 
również musimy znaleźć miejsce. Nie do końca jestem przekonana, że powołanie 
Muzeum podlegające konkretnie pod Ustawę o muzeach będzie dobre dla miasta. 
Musimy pamiętać o tym, że to są konkretne wymagania i konkretne środki, które 
za tym idą, a nasze wydatki bieżące z roku na rok zwiększają się. Trzeba to 
dobrze posprawdzać, przeliczyć i podjąć odpowiedzialną decyzję.      
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Proszę na następną Komisję przygotować informację dotyczącą konsekwencji 
finansowych w sytuacji powołania Muzeum. Jak wygląda sytuacja z Muzeum 
Przemysłu na Moszczenicy? 
 
Anna Hetman – Prezydent Miasta 
Nigdy nie mówiliśmy o Muzeum Przemysłu. Nie mamy żadnej decyzji ze strony 
czeskiej. Czesi borykają się z problemami finansowymi w tym zakresie. Środki 
zostały pozyskane, a ani jedna, ani druga strona nie ma na chwilę obecną 
możliwości realizacji ze względu na brak środków we własnym zakresie.   
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
W jakiej wielkości są zabezpieczone środki finansowe na wkład własny na to 
zadanie? 
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Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Na rok 2019 nie ma, bo nie ma przedłużonej umowy. Umowa z Czechami jest do 
końca roku 2018. Umowę zawiera nie miasto, tylko Stowarzyszenie Olza, gdyż to 
oni pozyskują środki. Jak Stowarzyszenie Olza pozyska środki, my z powrotem 
przywracamy do budżetu to zadanie, do wielkości pozyskanych środków.   
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
A w jakiej wysokości mieliśmy zabezpieczone środki? 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Prawie 11 milionów złotych w całości z środkami unijnymi. 85% jest 
dofinansowania ze środków unijnych, z naszej strony to jest kwota około             
2 milionów złotych. 
 
Marcin Boratyn – Kierownik Galerii Historii Miasta  
Czy jest możliwe, aby Komisja odwiedziła budynek Galerii Historii Miasta? 
 
 
Komisja ustaliła termin wyjazdowego posiedzenia Komisji na dzień 17 grudnia, 
godzina 15.30.  
 
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Jaka jest kwota rezerwy pani Prezydent na rok 2019? 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Niecałe 600 tysięcy złotych. 
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Jaka środki finansowe są zabezpieczone na Dni Jastrzębia? 
 
Janusz Jurczak – Dyrektor MOK 
Około 130 tysięcy złotych. 
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Ile jest środków finansowych przeznaczonych w tym roku na Rozwój sportu? 
 
Ewa Gutowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki 
Duży sport na poziomie czerwca 2018 roku - kwota 2 590 000 złotych.  
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
A ile na szkolenie dzieci i młodzieży? 
 
Ewa Gutowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki 
800 tysięcy złotych. 
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
A na kulturę? 
 
Ewa Gutowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki 
252 tysiące złotych.  
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
A ile w tym roku wydaliśmy na duży sport? 
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Ewa Gutowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki 
Ponad 3 miliony złotych. 
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Prosiłem o przygotowanie zadaniowo na co i ile przeznaczamy na sprawy 
związane z promocją. 
 
Barbara Więckowska – Naczelnik Wydziału Informacji, Promocji i Rozwoju  
Na promocję jest przeznaczona kwota 730 355 złotych. 
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Ile jest środków zabezpieczonych na Gazetę Jastrząb? 
 
Barbara Więckowska – Naczelnik Wydziału Informacji, Promocji i Rozwoju  
W tym roku zabezpieczyliśmy środki finansowe w wysokości 109 tysięcy złotych. 
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
A ile jest zabezpieczonych środków finansowych na rok 2019 na kolportaż? 
 
Barbara Więckowska – Naczelnik Wydziału Informacji, Promocji i Rozwoju  
20 tysięcy złotych.  
 
 
Ad. 3 
 
Budżet Miasta na 2019 r. 
 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 
 

Komisja zaopiniowała negatywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami  za – 1, przeciw – 2, wstrzymujących się – 
1. 

 
 Projekt uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok. 

  
Komisja zaopiniowała negatywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami  za – 1, przeciw – 2, wstrzymujących się – 
1. 
 
 
Ad. 4 
 
Sprawy bieżące. 
 

 Pismo z dnia 30 listopada 2018 r. dotyczące sesji Rady Miasta 
poświęconej problematyce planowania przestrzennego. 

 
Komisja przyjęła ww. pismo do wiadomości. 
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Ad. 5 
 
Plan pracy Komisji na I półrocze 2019 r. 

 
Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki – Mirosław Kolb odczytał plan 
pracy Komisji  na I półrocze 2019 r.  
 
Plan pracy Komisji Kultury, Sportu i Turystyki na I półrocze 2019 r. został 
przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
 
Plan pracy stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad. 6 
 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Na Galerię Historii Miasta proponuję zabezpieczyć kwotę 2 300 000 złotych.             
Jeżeli chodzi o wymianę drzwi w Bibliotece Głównej i Masnówkę, myślę, że 
możemy zabezpieczyć kwotę 65 tysięcy złotych poprzez ściągnięcie kwoty           
z  Gazety Jastrząb. 
 
Barbara Więckowska – Naczelnik Wydziału Informacji, Promocji i Rozwoju  
Panie radny tylko trzeba wziąć pod uwagę, że jeżeli ściągniecie Państwo kwotę     
z Gazety to wzrosną kwoty związane z ogłoszeniami, które Urząd ma obowiązek 
zamieszczać. Średnio w Gazecie Jastrząb 3 strony w każdym miesiącu są 
poświęcone ogłoszeniom, które muszą być opublikowane w różnego rodzaju 
prasie.  
 
Wojciech Marcol – Radny RM 
A jakie to są koszty? 
 
Barbara Więckowska – Naczelnik Wydziału Informacji, Promocji i Rozwoju  
W zależności od Gazety najtańsza strona to koszt 1 500 złotych.  
 
Andrzej Matusiak – Radny RM 
Z uwagi na to, iż pewne informację otrzymam w dniu jutrzejszym, poprzez 
Komisję Rewizyjną złożymy wniosek na Komisję Budżetu i Skarbu                      
o zabezpieczenie środków finansowych na Rozwój Sportu w wysokości 3 000 000 
złotych, na szkolenie 1 000 000 złotych i na kulturę 260 tysięcy złotych,            
65 tysięcy złotych na Bibliotekę oraz 2 300 000 złotych na Galerię Historii Miasta.     
 
Ad. 7  
 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył 
posiedzenie. 
 
 
Protokołowała                     Przewodniczący 
Patrycja Dudzik        Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 
          

Mirosław Kolb  


